
PROTOKÓŁ Nr XL/2018

z obrad XL nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 2 lipca
2018 r. w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 1530 otworzył XL nadzwyczajną sesję
Rady Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie
z listą obecności w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego
15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:
1. Tkacz Emilia – Radny Rady Miejskiej
2. Zieliński Sebastian – Radny Rady Miejskiej

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik gminy Dzierzgoń
3. Alicja Podlewska – Sekretarz gminy Dzierzgoń
4. Lech Zieliński – Kierownik Referatu Techniczno - Inwestycyjnego
5. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika Referatu GK
6. Wincenty Szulga –Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bągarcie
7. Katarzyna Przybysz – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dzierzgoniu
8. Barbara Koszewska – Dyrektor Tęczowego Przedszkola w Dzierzgoniu

W załączeniu listy obecności
                 /załącznik nr 2/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący  Rady  przedstawił  następujący  porządek  obrad,  zgodnie  z  porządkiem
przedłożonym przez wnioskodawców, który Rada przyjęła jednomyślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Zmiana budżetu gminy na 2018 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.
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4) Udzielenie  dotacji  celowej  na prace konserwatorskie,  restauratorskie i  roboty budowlane
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  położonych na terenie gminy Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

5) Przedstawienie stanowiska Komisji rewizyjnej w sprawie posiedzenia w Szkole Podstawo-
wej w Bągarcie.

6) Powołanie doraźnej komisji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) zgłaszanie kandydatów,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

7) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

a) Projekt  uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 rok przedstawiła  Skarbnik  
– Halina Redlin.

/załącznik nr 3/
b)

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę  
w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 rok Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało
udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XL/334/2018
/załącznik nr 4/

Ad punktu 4 porządku obrad 

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków położonych  
na terenie gminy Dzierzgoń przedstawił p.o. Kierownik GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 5/

b)
Ryszard Świder – zapytał na jakim odcinku te schody będą remontowane?
Wojciech  Budziński  –  odpowiedział,  iż  remont  zakłada  wykonanie  do  tej  ścieżki  

z kocich łbów.
Zbigniew Przybysz – zapytał skąd wynika taka wysoka kwota tej inwestycji?
Wojciech  Budziński  –  odpowiedział,  że  masz  też  zostać  tam  wykonane  oświetlenie  

i ławeczki.
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Krzysztof  Haber  –  zapytał  czy  pewne  koszty  tych  remontów  są  pokrywane  z  budżetu
gminy? Czy ktokolwiek próbował się postarać o środki z zewnątrz? Czy Parafia pisała o dotacje?

Wojciech Budziński, odpowiedział, że kwotę 17.000,00 zł to Parafia Rzymsko – Katolicka
otrzymuje w ramach większej inwestycji, to jest wkład gminy, który też ustala dofinansowanie  
z innych źródeł.  Jeśli  chodzi o schody na Cmentarz Parafialny,  on był wykorzystywany przez
mieszkańców  praktycznie  do  1995  roku,  później  został  utworzony  Cmentarz  Komunalny  
i  pochówki  zostały  tam  przeniesione,  dlatego  dofinansowanie  jest  w  stu  procentach  także  
ze względu na to,  że schody nie  mają takich walorów zabytkowych jak Wzgórze Św. Anny  
z kapliczką. Gdyby chodziło o remont kaplicy to Parafia na pewno by uzyskała środki finansowe 
z innych źródeł ale do tych schodów niestety nie. Uważamy, że schody są ważne dla mieszkańców
Dzierzgonia i dla wszystkich osób, które maja tam swoje mogiły, tak więc warto udzielić tego
dofinansowania.

Andrzej Pskiet – odniósł się do Parafii Grecko – Katolickiej z zapytaniem czy to było ujęte
w budżecie?

Skarbnik  –  Halina  Redlin  odpowiedziała,  że  przy  uchwalaniu  budżetu  ta  kwota  była
zaplanowana,  bo  wniosek  ten  parafia  grecko-katolicka  już  miała  złożony,  otrzymuje
dofinansowanie w ramach programu z Lidera.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę  
w udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy
zabytku wpisanym do rejestru zabytków położonych na terenie gminy Dzierzgoń Rada podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XL/335/2018
/załącznik nr 6/

Ad punktu 5 porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Bogdan Toporkiewicz powiedział, że odbyły się dwa
posiedzenia Komisji Rewizyjnej w poszerzonym składzie w celu wyjaśnień nieprawidłowości
złożonych  na  XXXIX  sesji  Rady  Miejskiej  przez  Ryszarda  Świdra.  Poinformował,  
iż  na  pierwsze  posiedzenie,  które  odbyło  się  w  SP  Bągart  zostały  wysłane  zaproszenia  
na kontrolę i wyjaśnił, iż miało to być posiedzenie, sprostował ten błąd w Bągarcie na spotkaniu
i wyjaśnił dlaczego doszło do pomyłki. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poruszył również
sprawę  nagrywania  pierwszego  posiedzenia,  ponieważ  zarzucono  mu,  że  wyprosił  telewizję
(Kaczmarkiewicz).  Wyjaśnił,  iż  nikt  z  uczestników  tego  posiedzenia  nie  chciał  kamery,  
więc grzecznie przekazał tą informację Panu Kaczmarkiewicz  i poprosił o sprostowanie tego
faktu.  Bogdan  Toporkiewicz  stwierdził,  iż  na  obecną  chwilę  jesteśmy  w  posiadu  pisma
stworzonego przez Radnego Ryszarda Świdra, do tej pory nie pojawiła się osoba potwierdzająca
te zarzuty, nie uzyskał protokołów od Pana Świdra, ponieważ zostały nieświadomie zniszczone.
Otrzymał  pisemne  wyjaśnienie  w  odniesieniu  zarzutów  pod  adresem  gminy  
i  po  rozmowie  z  władzami  gminy dowiedział  się,  że  wcześniej  były  osoby które  zgłaszały
problemy  oraz,  że odbyła się kontrola SP w Bągarcie przez Panią Sekretarz i pracowników
urzędu, po czym zostały wskazane usterki przez gminę. Zarzut pod adresem gminy, że „sprawy
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są zamiatanie pod dywan” są kłamstwem. Odnośnie podwójnie wypłaconych pieniędzy, została
sprawdzona  dokumentacja,  sprawa  została  zgłoszona  i  umorzona  przez  prokuraturę.
Wyjaśnienia, które zostały przekazane przez gminę są niezgodne z przedstawionymi zarzutami.
Przewodniczący stwierdził,  iż niektóre z tych zarzutów są łatwe do sprostowania np. palenie
papierosów - dyrektor przeprosił i obiecał, iż nie będzie palił na terenie szkoły oraz miejscach
widocznych;  a czy można uznać noszenie patyków, czy gałązek od żywopłotu jako ciężką pracą.
Zarzut  sam  z  siebie  się  wyklucza,  jeśli  ktoś  pisze,  że  nauczyciel  pracuje  
bez  przygotowania  pedagogicznego,  a  Kuratorium  Oświaty  wyraziło  zgodę,  to  Komisja  
nie posiada takich kompetencji aby to podważyć. Komisji Rewizyjnej jednak dał do myślenia
fakt, że w skład tejże komisji nie chciał wstąpić żaden nauczyciel pracujący w Bągarcie, drugą
rzeczą,  są zarzuty które się potwierdziły np.  tych godzin,  które cały czas się ciągną,  trzecią
rzeczą błahostka ale od czasu przejęcia przez Pana Wincentego Szulgę dyrektorowania, to ciągle 
są problemy, składane są skargi, ciągle są zarzuty.

Komisja Rewizyjna po analizie tych zarzutów doszła do wniosku, że nie jest w stanie rozwiązać
tych wszystkich problemów, łącznie z mobbingiem, ponieważ nie posiada do tego narzędzi,  
a  na  część  tych  zarzutów  nie  posiada  wiedzy  merytorycznej  odnośnie  prawa  oświatowego
ale  ta  sprawa  powinna  zostać  wyjaśniona  wnikliwie  i  szczegółowo.  W  ocenie  Komisji
Rewizyjnej  powinna  zostać  powołana  Komisja  Doraźna  w skład  której  nie  będzie  wchodził
żaden z członków Komisji Rewizyjnej, gdyż na Sali znajdują się osoby merytorycznie bardziej
przygotowane i to w takim celu powołanie komisji jest zupełnie uzasadnione. Przewodniczący
Komisji Rewizyjnej stwierdził, iż to dyrektor w szkole jest osobą, która powinna rozwiązywać
problemy, łagodzić spory, robić wszystko aby unikać niepotrzebnych sytuacji. Zwrócił uwagę  
na fakt,  że  odkąd Pan Wincenty Szulga objął  dyrektorowanie to  po raz trzeci  w tym czasie
występują problemy, a w innych szkołach nie ma takich problemów. Uważa, że ta cała sytuacja
nie przyczynia się do dobrego imienia szkoły, nie przyczynia się do prestiżu pracy tej szkoły,
więc w jak najszybszym czasie powinno to zostać rozwiązane. 

Komisja Rewizyjna wnioskuje o powołanie Komisji Doraźnej.

Ryszard  Świder  –  powiedział,  że  chciałby sprostować kilka  drobnych niuansów np.  nie
zostały  zniszczone  protokoły  tylko  kopie  protokołów,  bo  w  każdej  chwili  można  uzyskać
oryginały ze Szkoły Podstawowej w Bągarcie. Po drugie nie chodziło tylko o stwierdzenie,  
że  to  było  posiedzenie  komisji,  że  na  tym  zaproszeniu  które  otrzymaliśmy  było  napisane
kontrola  –  źle  to  zostało  przygotowane.  Radny odniósł  się  do  kwestii  problemu w Szkoły  
w Bągarcie, dlaczego wszyscy zakładają, że to tylko ja widzę problem w tej szkole. Dodał,  
że do niego zwróciły się Panie, poprosiły mnie o pomoc bo nikt nie reaguje aby to sprawdzić 
i  wyjaśnić.  Poinformował,  że  zwrócił  się  do  Pomorskiego  Kuratora  Oświaty  o  kontrolę
zewnętrzną,  otrzymałem informację  zwrotną,  że  taka  kontrola  się  odbędzie  i  raz  na  zawsze
zostanie rozwiązany ten problem.

Krzysztof Haber – uważa, że jest to bardzo ważna sprawa i trzeba to wyjaśnić, zapytał  
czy żadna z osób, która złożyła ten anonim się nie zgłosiła, nie ujawniła?

Zbigniew Przybysz – dodał, że Radny Ryszard Świder powiedział, że przyjedzie komisja
zewnętrzna,  więc  nie  rozumie  po  co  my  powoływać  kolejną  komisję,  która  nie  posiada
odpowiednich  kwalifikacji.  Przyjadą  fachowcy  i  sprawdzą,  nie  ma  sensu  powoływać  
czy dyskutować o powołaniu komisji.
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Andrzej  Pskiet  –  dodał,  abyśmy w przyszłości  nie  popełnili  takich  błędów jak  zrobiła  
to Komisja Rewizyjna w dobrej wierze. Powołał się na przepisy i akty prawne i poinformował, 
iż Komisja Rewizyjna nie może sama występować na zewnątrz bez zgody rady.

Przewodniczący  rady  –  Zbigniew  Przybysz  powiedział,  że  w  tym  punkcie  nie  była
przewidziana dyskusja, radni mogli wprowadzić zmianę w porządku obrad. Dodał, że przyjedzie
komisja z zewnątrz z Kuratorium Oświaty i problem zostanie rozwiązany.

Ad punktu 6 porządku obrad
a) Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  doraźnej  komisji  Rady Miejskiej  w  Dzierzgoniu

przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.
                                                                                                                                       /załącznik nr 7/

Zbigniew  Przybysz  –  złożył  propozycję  o  wycofaniu  uchwały  w  sprawie  powołania
doraźnej    komisji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu 

b) Zgłaszanie kandydatów:
Bogdan Toporkiewicz – zgłosił radnego Ryszarda Świder.
Ryszard Świder – nie wyraził zgody na udział w tej komisji, ponieważ jestem stroną

w tej sprawie, więc wszystko by było odczytywane jako stronnicze.
Wiesława  Grzegowska  –  powiedziała,  że  nie  jest  osobą  na  tyle  kompetentną  

aby zajmować się tą sprawą. Uważa, że to była dobra decyzja Ryszarda Świdra o zgłoszenie
tego problemu do Kuratorium Oświaty.

Bogdan Toporkiewicz – zgłosił Andrzeja Pskieta.
Andrzej  Pskiet  –  powiedział,  że  dla  niego to  jest  za  duże  wyzwanie  aby zająć  

się oświatą, ponieważ nie zna się na przepisach, a czy doszło do mobbingu czy nie wymaga
wiedzy fachowej. Nie wyraził zgody na udział w komisji.

Zbigniew Przybysz – dodał, że nie ma kandydatów.
Ryszard Świder  - stwierdził, że Kuratorium Oświaty zbada pewien zakres placówki

oświatowej.  Poinformował,  że  wystąpił  również  z  taką  samą  prośbą  do  Państwowej
Inspekcji  Pracy,  aby  sprawdzili  sprawę  nękania-mobbingu,  ale  jeszcze  nie  otrzymał
odpowiedzi.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały w sprawie
powołania doraźnej komisji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu bez nazwisk. Powyższą uchwałę Rada
przegłosowała 13 głosami „przeciw”. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

Ad punktu 7 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
16:15 zamknął XL sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                             Przewodniczący Rady:

Agnieszka Gumuła                      Zbigniew Przybysz
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